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Ons schip ligt op koers, echter belemmeren flinke mistbanken het zicht

Voorzitter, 

Voor de beschouwingen voor de Perspectiefnota 2024-2027 zien wij 
dat ons schip op koers ligt maar dat flinke mistbanken het zicht 
belemmeren. De CDA-fractie wil ondanks de mist de juiste koers 
bepalen. 

 We leven momenteel in roerige tijden. De diverse 
ontwikkelingen om ons heen zijn divers en hebben veel impact, ook 
in Dalfsen krijgen wij hier het nodige van mee. Klimaat, stikstof, 
opvang van vluchtelingen en asielzoekers. Veel inwoners van onze 
gemeente hebben er ook wel ideeën bij hoe we de verschillende onderwerpen aan moeten pakken. 
Door het gesprek aan te gaan is het uiteindelijk onze taak als raad om de juiste afwegingen te maken 
en besluiten te nemen. Het is onmogelijk om voor iedereen de juiste keuze te maken, ook dat willen 
we hierbij meegeven. 

Kijk niet alleen naar wat wenselijk is, maar ook wat haalbaar is 

Zometeen ga ik aan de hand van vier pijlers in op hoe de CDA-fractie tegen deze Perspectiefnota 
aankijkt. Allereerst dank aan een ieder die een bijdrage heeft geleverd aan de totstandkoming van 
deze Perspectiefnota. 

Inwonerbetrokkenheid 
Hoe zorgen we er voor dat onze inwoners betrokken zijn en blijven? Dat is cruciaal als we het hebben 
over het nemen van besluiten. Zijn onze inwoners goed meegenomen in het proces? Hebben ze de 
kaders goed in beeld en waar kunnen ze participeren? Misschien is meedenken een betere 
woordkeuze. Daarnaast wil onze fractie een impuls geven aan maatschappelijke initiatieven: het 
kader moet helder en herkenbaar zijn. Wij zien het collectief particulier opdrachtgeverschap (CPO) 
als een geslaagd voorbeeld, maar ook het onlangs gestarte traject over de Backxlaan. Inwoners en 
ambtenaren samen aan de slag met een duidelijk doel voor ogen. 

Gebiedsverbinders en gebiedswethouders spelen hierin een verbindende rol. Het college is ruim een 
jaar onderweg in deze nieuwe rol, hoe ervaren zij deze werkwijze?  #1 Daarnaast wordt Goed Goan 
voor de raad leidend, wij hebben veel vertrouwen in de uitwerking hiervan. Wij zien er naar uit om 
het samenspel tussen inwoners en de raad verder te verbeteren. 

Zoals het nu lijkt gaat de Omgevingswet op 1 januari 2024 dan echt van start - in de beantwoording 
van onze technische vraag hierover lezen wij dat ambtelijk alles op orde is. Maar zijn onze inwoners 
straks voldoende bekend met alle veranderingen en is de dienstverlening hier op toegerust? #2  

Prettig wonen en leven 
Voor onze fractie blijft een woning voor iedereen een belangrijk speerpunt. Wij hebben de ambitie 
om voldoende woningen te bouwen voor elke doelgroep in onze gemeente. De CDA-fractie heeft 
onlangs een aantal bijeenkomsten met dit thema georganiseerd. De reacties waren wederom 
bevestigend voor ons. Jonge starters met een beperkt budget en ouderen die in een kleine woning 
(bij voorkeur) in hofjes bij elkaar willen wonen.  

En juist hier knelt het wat ons betreft. Onze fractie heeft zich de afgelopen jaren sterk gemaakt voor 
Tiny Houses. Eén van de oplossingen om tijdelijk een betaalbare woonplek te realiseren. Wij waren 
dan ook enorm teleurgesteld dat dit eenvoudig terzijde werd geschoven, wij hadden hier hoge 
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verwachtingen van. Wel zijn we verrast met het voornemen om snel flexwoningen te realiseren. We
hebben hierbij ook een voorzichtig tijdspad kunnen lezen, is het reëel om de eerste bewoners in het 
eerste kwartaal 2024 te verwelkomen? #3 

De mogelijkheden om kleine woningen toe te staan in het buitengebied zijn uitgebreid, wordt hier 
gebruik van gemaakt? #4 Daarnaast zien we in het buitengebied veel woningen in een hogere 
prijsklasse. Wij zien kansen voor een flexibeler rood-voor-roodbeleid en/of uitbreiding van de 
mogelijkheden om woningen te splitsen, ziet het college dit ook? #5  

De woningmarkt is complex en grillig, een wendbare houding is een must 

Met goed wonen bedoelen we ook dat iedereen een plek heeft, echt iedereen. Bij de CDA-fractie zijn 
de beelden van afgelopen zomer uit Ter Apel niet van het netvlies verdwenen. Vanuit het kabinet 
worden voorbereidingen getroffen voor het invoeren van de Spreidingswet. Zijn er hierover al 
contacten in de regio geweest? #6 

Met goed wonen behoren ook de voorzieningen op orde te zijn. Denk aan de kulturhusen als het 
bruisende hart van elke kern en goed onderwijs dichtbij huis. Afgelopen jaar hebben we het 
startschot van het integraal huisvestingsplan (IHP) kunnen bijwonen. In de kern Dalfsen en 
Nieuwleusen is een eerste aanzet gegeven. We zijn onlangs geïnformeerd over de voortgang, echter 
zien we wel dat het proces vertraging oploopt. Is het dan wel realistisch dit jaar nog principebesluiten 
voor deze kernen te verwachten? #7. De CDA-fractie vindt onderwijs een alomvattend onderdeel van 
goed wonen en leven. 

Wat de CDA-fractie betreft gaan goed wonen en leven hand in hand. Hoe zorgen we voor een 
gezonde leefstijl? En hoe behouden we deze? Het gezond en actief leven akkoord (GALA) kan hier 
een mooie aanvulling op zijn, kan de wethouder ons meenemen in het proces en voortgang? #8 Een 
actief leven begint al op jonge leeftijd. Kinderen moeten de mogelijkheid geboden worden om lekker 
buiten te spelen. De speelplaatsen moeten hiervoor goed op orde zijn. Wij zien graag dat de 
buitenspeelplaatsen weer een prominente rol krijgen. Is de wethouder het met ons eens dat hier 
meer inzet op gezet mag worden? #9 #M1  

De landelijke afspraken rond het Integraal Zorg Akkoord (IZA) en GALA zijn veelomvattend. De CDA-
fractie heeft hoge verwachtingen van de uitvoering van deze akkoorden. Versterking van de zorg en 
preventie-structuur zowel regionaal maar ook lokaal zien wij als een welkome aanvulling. 

We zien momenteel de kosten voor levensonderhoud toenemen, het is voor bepaalde groepen 
inwoners lastig om elke maand rond te komen. We vinden het fijn dat armoedebestrijding een 
prominente rol krijgt. Afgelopen zaterdag stond hier ook weer een artikel over in de Stentor.  Het 
opstellen en uitvoering geven aan preventiebeleid armoedebestrijding  kunnen wij dan ook zeker 
omarmen. De CDA-fractie ziet financiële zekerheid, goed wonen en leven als randvoorwaarden voor 
bestaanszekerheid.  

Leefbaar platteland 
Dalfsen heeft een ruim buitengebied. Uitgestrekte weilanden, houtwallen, natuur en bedrijvigheid. 
Een aantrekkelijk gebied van onze gemeente waar ook de recreant en toerist graag verblijft. Om de 
agrarische bedrijven is de laatste jaren veel te doen. Er ligt een enorme opgave en perspectief bieden 
blijft lastig. Het onlangs geklapte landbouwakkoord is tekenend: een forse tegenvaller. De agrarische 
sector zorgt immers voor een leefbaar en goed onderhouden buitengebied. Als fractie zoeken we 
naar mogelijkheden wat lokaal wél kan, de plattelandsvisie is daar een mooi voorbeeld van. We 
hebben kunnen lezen dat we binnenkort de nulmeting bespreken, hoe gaat het daarna verder? Kan 
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het college een tijdspad schetsen en wie daar bij betrokken wordt? #10 Een onderdeel van een 
duurzaam verdienmodel kunnen hogere erfmolens zijn, wij krijgen hier vragen over. Zijn hier 
ontwikkelingen in? #11 En ziet het college dit ook als een aanvulling voor een duurzaam 
verdienmodel? #12 

Daarnaast blijft het openbaar vervoer een knellende factor. We zien dat de inwoners veel gebruik 
kunnen maken van de buurtbus, zijn hier uitbreidingsmogelijkheden? #13 En zijn er voor de toekomst 
nieuwe ontwikkelingen te verwachten op het gebied van duurzame mobiliteit? #14 

Organisatie 
Het personeelsbestand staat onder druk, hierin staat Dalfsen niet alleen. Het is een enorme uitdaging 
om de samenstelling van het ambtelijk apparaat stabiel te houden. Er worden desondanks stappen 
voorwaarts gezet om de organisatie klaar te maken voor de toekomst. Wat we ook zien, zijn de 
uitgaven voor inflatie en indexering van de lonen die de pan uit rijzen. Hierop hebben we weinig grip. 
We zijn dan ook benieuwd of we hiervoor worden gecompenseerd vanuit het rijk.  

Zoals gezegd, de CDA-fractie vindt dat we op koers liggen maar de vooruitzichten zijn nogal mistig. 
Dat het nu lijkt dat er geen sluitende meerjarenbegroting gerealiseerd kan worden hebben we 
grotendeels niet in eigen hand. De meicirculaire laat wederom een wisselend beeld zien. De CDA-
fractie schiet daar niet van in de stress. Wij hebben er vertrouwen in dat het rijk met aanvullende 
middelen komt. Ook de motie die hierover op het VNG-congres is aangenomen stelt ons enigszins 
gerust. 

Geen sluitende begroting, de CDA-fractie schiet daardoor niet in de stress 

Waar de organisatie ook stappen kan zetten is de nieuwe vorm van begroten, zero based. Anders 
begroten zodat we de schaarse middelen nog beter inzetten voor onze inwoners. Deelt het college 
onze opvatting dat dit positieve effecten kan hebben op de gehele organisatie? #15 

Het voorstel voor forensenbelasting kunnen we deels volgen. We vinden het wel lastig om daar nu al 
een definitief oordeel over te vellen, helemaal als we nog niet alles in beeld hebben. Wij komen er 
met de begroting op terug. 

Onze fractie blijft er vertrouwen in houden dat Dalfsen ook in de toekomst een financieel gezonde 
gemeente blijft. Dit kunnen we echter niet alleen, dit willen wij ook samen met onze inwoners doen. 
Het CDA is altijd op zoek naar de verbinding, altijd op zoek naar wat ons samen bindt. Naast onze 
christelijke identiteit zit polderen in ons DNA. Samen zoeken naar oplossingen, al moet je dan soms 
lastige beslissingen nemen. 

 

CDA-fractie Dalfsen 
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